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Vysokoškolské centrum sportu skončí, klubů se změna
netýká

Praha 16. dubna 2009 (ČTK) - Jen ve dvou resortech místo dosavadních tří budou od začátku roku 2010 soustředěni
vybraní čeští reprezentanti. Ministr školství Ondřej Liška dnes při zveřejnění analýzy o financování českého sportu
oznámil, že ruší Vysokoškolské sportovní centrum, které dosud spadalo pod resort školství. Sportovci a trenéři přejdou
do Centra sportu ministerstva vnitra.
Toto opatření má přispět k odbourání zbytečné administrativy a ušetřit okolo deseti milionů korun. "Prostředky, které
ubudou na úřednících, budou přesunuty do kapitoly podpora reprezentantů," řekl ČTK Josef Nechutný, ředitel Centra
sportu ministerstva vnitra.
V republice tak bude o reprezentanty pečovat ministerstvo vnitra prostřednictvím Centra sportu a ministerstvo obrany,
pod které spadají oddíly Dukly. O dalším slučování se podle náměstka ministra školství pro sport Jana Kocourka
neuvažuje. V minulosti se například objevovaly úvahy, že by mohla skončit i Dukla. "Dukle se rozhodně nic nestane,
funguje v rámci možností dobře," řekl Koucourek.
Vysokoškolské sportovní centrum skončí po sedmi letech fungování. Zřízeno bylo transformací z příspěvkové
organizace Vysokoškolské sportovní centrum z rozhodnutí tehdejší ministryně školství Petry Buzkové.
Pro sportovce podporované z Vysokoškolského sportovního centra se prakticky nic nezmění, jen budou převedeni pod
vnitro. Změna neznamená, že vnitro bude rozdělovat pro více sportovců méně financí. "Už v současnosti dostáváme
příspěvek na reprezentaci z MŠMT, který teď bude navýšen o prostředky pro ty, kteří k nám přijdou z Vysokoškolského
centra," uvedl Nechutný.
Konec Vysokoškolského centra se nedotkne ani klubů, jako jsou například basketbalisté, plavci či atleti USK, protože
se jedná o tzv. adresnou podporu pro reprezentanty a jejich servis. "Není rovnítko Centrum sportu a třeba Olymp, stejně
jako není rovnítko Vysokoškolské centrum a USK," řekl Nechutný.
"Pro klub USK se nic nezmění," prohlásil Zdeněk Bříza, člen představenstva basketbalového klubu USK, který je zároveň
šéfem Vysokoškolského centra. "Finance by měly plynout dál z ministerstva školství, jen to bude zastřešovat ministerstvo
vnitra. Jak to bude přesně fungovat, se ukáže, až se ta vize úplně rozkryje," uvedl Pavel Sluka, předseda atletického
oddílu USK Praha.
Přesun se týká asi devadesáti sportovců, s trenéry a servisem dohromady okolo 300 lidí. "Jde hlavně o úsporu a
konkurenceschopnost, což vše může sportu prospět, a to je obecně vždy dobře. Nechci se na tento krok dívat jakkoli
kontroverzně," konstatoval Bříza.
Sportovci získávají finanční podporu od vnitra, když je navrhne sportovní svaz a pak jsou vybráni na základě oponentur,
kterých se účastní resort (vnitro), sportovní svaz, zástupci sportovního odboru ministerstva školství a Český olympijský
výbor (ČOV). Stávají se pak buď instruktory sportu, nebo smluvními sportovci resortu.
Mezi hvězdy Centra sportu ministerstva vnitra patří například stříbrný medailisté z letošního mistrovství světa, běžec na
lyžích Lukáš Bauer a slalomářka Šárka Záhrobská.
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